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Protokół Nr XXI / 13                                                                                                                
z sesji Rady Powiatu w Kielcach  w dniu 16 września  2013 r. ,                                                                                                   
w siedzibie Regionalnym Centrum Naukowo-Technologicznym                            

w Podzamczu Chęcińskim, od godz. 11.00 do 12.55 

 

Do pkt 1                                                                                                                  
Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk przywitał radnych oraz 
pozostałych uczestników sesji. 

W obradach udział wzięli:                                                                                               
- Starosta Kielecki- Zdzisław Wrzałka                                                                             
- Wicestarosta Kielecki – Zenon Janus                                                                            
- Członek Zarządu Powiatu – Jacek Barański                                                               
- Członek Zarządu Powiatu – Bogdan Gierada                                                             
- Członek Zarządu Powiatu – Michał Godowski                                                            
- Skarbnik Powiatu – Maria Klusek                                                                                
- przedstawiciele komórek i jednostek organizacyjnych Starostwa Powiatowego 
-dyrektorzy szkół powiatowych 

oraz goście zaproszeni:  

- Pan Lucjan Pietrzczyk –Poseł na Sejm RP. 

Poseł na Sejm RP Renata Janik - Podziękowała za 3 lata pracy w Radzie 
Powiatu w której praca była ogromnym doświadczeniem. Złożyła również 
podziękowania Panu Staroście, członkom Zarządu, pracownikom Starostwa oraz  
jednostek organizacyjnych za wszelką pomoc i wsparcie. Zaznaczyła, że 
wszystko co udało się jej  zrobić to dzięki ich pomocy. Wierzy, że współpraca 
się nie kończy. Dodała, że przyjęty mandat po cenionym i znanym i wieloletnim 
parlamentarzyście jest  ogromnym wyzwaniem bo z jednej strony zastępuje tak  
wielkiego i znanego człowieka a z drugiej, że zastępuje w takich 
okolicznościach. 

Starosta Kielecki- Zdzisław Wrzałka – Podziękował pani Poseł za lata spędzone 
w Radzie. Wspomniał, że była radną nie tuzinkową,  wnoszącą wiele do pracy 
Rady Powiatu, dbającą o sprawy powiatowe oraz  mieszkańców swojego 
Okręgu Wyborczego. W imieniu Zarządu Powiatu Kieleckiego podziękował  za 
bliską współpracę   a w przyszłości liczy na wsparcie ze strony pani Poseł                     
w działaniach i potrzebach powiatu.  Życzył sukcesów i wszystkiego dobrego. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk– Jako wyraziciel 
wszystkich radnych podziękował za czas, w którym dane było współpracować.    
Niewątpliwe każdego odejście radnego jest pewną stratą dla Rady. Zaznaczył, 
że awans na Posła to ogromny ciężar  ale i powód do satysfakcji a zdobyte 
doświadczenie samorządowe jest przydatne w nowej roli. Wszystkiego co 
najlepsze od Rady Powiatu Kieleckiego.  

Radny Mieczysław Kędzierski  - w imieniu Klubu Radnych PO podziękował za 
współpracę i życzył sukcesów. 

Poseł Renata Janik – poprosiła o wsparcie  ze strony Rady i Zarządu w próbie 
uruchomienia dla gminy Zagnańsk Warsztatów Terapii Zajęciowej dla osób 
niepełnosprawnych. 

Kworum  w dniu 16 września  2013 roku wyniosło 24  radnych. Lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni : K. Bielecki, E. Dudek, M. Gębski, G. Świt .  

Radna Powiatu stanowi kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 

 

Do pkt 2                                                                                                               
Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk – w imieniu czterech 
radnych zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku obrad w pkt 13 jako ppkt 10  
podjęcie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla gminy 
Bodzentyn. Warunki przewidziane Statutem Rady Powiatu zostały spełnione 
czyli projekt złożony na 7 dni przed sesją Rady i omawiany był na spotkaniu 
przewodniczący komisji.  

Pytania do zmian w porządku obrad? 

Starosta Kielecki Zdzisław Wrzałka - poprosił by z punktu widzenia prawnego 
formalnego wypowiedział się radca prawny.  

 
Radca prawny Wojciech Chłopek – regulacje na temat porządku obrad znajdują 
się w Statucie Powiatu. Został spełniony warunek określony par 29 ust. 4. 
Par. 36 Statutu ma istotne znaczenie w kontekście tego jaki jest charakter tej 
uchwały a uchwała jest o charakterze finansowym i  zmierza do skutków 
finansowych. Zwrócił uwagę na kwestie związaną z uzasadnieniem                           
i wskazaniem źródła finansowania jak mówi par 36 ust. 2. Takie uzasadnienie 
musi zawierać wskazanie źródeł finansowania tej pomocy jeżeli powoduje 
obciążenie budżetu a uzasadnienia do tego projektu nie ma. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk- za kwestie formalną 
obciąża Biuro Rady i  Zarządu. Część integralną tego projektu stanowił wniosek 
gminy Bodzentyn wskazujący przyczynę wystąpienia - otóż chodziło o pomoc 
dla pogorzelca. Jeśli chodzi o wskazanie źródła finansowania jak przy 
wszystkich tego typu uchwałach to  ze środków własnych. Decyzja leży po 
stronie radnych. Jeżeli uznacie projekt za zasadny to go poprzecie a jeżeli 
uznacie nie to za głosujecie przeciw.  
 
Radny Tomasz Lato – uważa, że taka pomocy mieszkańcom z terenu powiatu 
powinna być ale wtedy kiedy jesteśmy pewni, że posiadamy środki finansowe. 
Poprosił by odroczyć głosowaniem na tym projektem uchwały do następnej sesji 
by Zarząd pochylił się na wnioskiem radnych, który jest zasadny i w sytuacji 
kiedy będzie odpowiedz  zabezpieczenia takich środków bez oporów radni 
wesprą taką pomoc.   
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk – przypomniał, że istnieje 
coś takiego jak rezerwa budżetowa, którą gospodaruje Zarząd. Jeśli chodzi                            
o podjęcie dziś czy za miesiąc tej uchwały to zwraca uwagę, że zbliża się zima.                   
A miesiąc w tych warunkach to jest dużo i długo.  
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek – odpowiedziała, że środków z rezerwy Zarząd 
nie może przeznaczyć na dotacje a to byłaby dotacja dla gminy Bodzentyn.   
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk - Zarząd miał czas od 
zeszłego poniedziałku by nad tą sprawą się zastanowić. Jak rozumiem 
stanowiska Zarządu nie ma. Na spotkaniu przewodniczących ten projekt został 
przekazany wszystkim obecnym, w tym Staroście. Rozumie ogólną niechęć                   
i taką informacje przekaże władzom gminy Bodzentyn. Dodał, że wspólnie                   
z władzami gminy postara się tej rodzinie pomóc w inny sposób. W związku                        
z taką sytuacją wniosek ten wycofuje i dziękuje za takie podjęcie do sprawy.  
 
Następnie zapytał czy w chwili obecnej ktoś jeszcze z zebranych chce zabrać 
głos   w sprawie zmian do porządku obrad. 
Nikt nie zgłosił się. 
 
W związku z powyższym przedstawił porządek obrad i poddał go pod 
głosowanie: 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
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2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Powiatu w Kielcach z dnia 24 czerwca 

2013 r.  
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego. 
5. Sprawozdanie Starosty Kieleckiego z działalności Zarządu Powiatu za okres 

między  sesjami. 
6. Informacja  Świętokrzyskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 
Środowiska o stanie środowiska na terenie powiatu kieleckiego. 

7. Informacja z wykonania budżetu za   I półrocze 2013r. 
8. Przyjęcie „Informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, 

w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć”. 
9. Informacja o przebiegu wykonania planów finansowych powiatowych 

zakładów opieki zdrowotnej za I półrocze 2013 r. 
10. Informacja o postępach realizacji zadań zawartych w „Wieloletnim Planie 

Inwestycyjnym Powiatu Kieleckiego na lata 2010 – 2015” wg stanu na dzień 
30.06.2013 r. 

11. III Raport z monitoringu i oceny realizacji „Strategii Rozwoju Powiatu 
Kieleckiego do roku 2020” - stan na dzień 31.12.2012r. 

12. Stan organizacyjny i przygotowanie do  roku szkolnego 2013/2014 szkół  
ponadgimnazjalnych i placówek oświatowych Powiatu Kieleckiego.  

13. Podjęcie uchwał  w sprawie : 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Kieleckiego, 
2) zmian w budżecie powiatu na 2013 r. , 
3) udzielenia pomocy finansowej dla gminy Górno na konserwacje urządzeń 

melioracji wodnych w miejscowościach: Leszczyny, Wola Jachowa, Radlin 
Skorzeszyce i Górno, 

4) ustalenia planu sieci szkół ponadgimnazjalnych oraz szkół specjalnych 
mających siedzibę na obszarze powiatu kieleckiego, 

5) wyrażenia zgody na przystąpienie powiatu kieleckiego do Konsorcjum 
Świętokrzysko-Podkarpacki Klaster Energetyczny realizowanego w ramach 
projektu pn. „Świętokrzysko-Podkarpacki Klaster Energetyczny –
Kontynuacja”, 

6) powierzenia zarządzania drogą powiatową Wójtowi Gminy Mniów, 
7) zobowiązań w zakresie udzielenia dotacji dla gminy Mniów na zadanie 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 0450T wraz z budową chodników                                  
w miejscowościach Węgrzynów, Borki i Grzymałków, 

8) zobowiązań w zakresie podejmowanych inwestycji o wartości 
przekraczającej granicę ustaloną corocznie przez Radę (gm. Zagnańsk), 

9) zobowiązań w zakresie podejmowanych inwestycji o wartości 
przekraczającej granicę ustaloną corocznie przez Radę (gm. Łagów), 

10) w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 
14.  Zapytania i interpelacje radnych. 
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15. Sprawy różne i wolne wnioski.         
16. Zamknięcie obrad.                                                        

 
Głosowanie:  
za – 21 
przeciw – 1 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty. 
 
Do pkt 3 
Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Powiatu w Kielcach z dnia 24 czerwca 
2013 r. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk - poddał pod głosowanie 
przyjęcie protokołu Nr XX/13 z sesji Rady Powiatu z dnia 24 czerwca 2013 r. 
 
Głosowanie: 
za – 22 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania protokół Nr XX/13 z sesji Rady Powiatu z dnia 
24 czerwca 2013 roku został przyjęty. 
 
Do pkt 4 
Informacje i komunikaty Przewodniczącego. 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk – poinformował, że kolejna 
sesja odbędzie sie 21 października br. Ponieważ tydzień wcześniej jest Dzień 
Edukacji Narodowej i odbywające się zwyczajowo na tydzień przed sesją  
spotkanie przewodniczących  tym razem się nie odbędą by umożliwi ć udział               
w świętowaniu tego wydarzenia w  powiatowych szkołach. Przypomniał, że 
powiatowe obchody Dnia Edukacji Narodowej planowane są w szkole 
powiatowej w Chmielniku gdzie będą m.in. oddawane nowe pomieszczenia dla 
Poradni Psychologiczno - Pedagogicznej. 

Poinformował radnych dwóch istotnych projektach ustaw które wpłynęły do 
Sejmu. Dotyczą one funkcjonowania samorządu terytorialnego a mianowicie 
prezydencki projekt mówiący współdziałaniu w samorządzie terytorialnym na 
rzecz rozwoju lokalnego i regionalnego  oraz poselski projekt ustawy o powiecie 
metropolitarnym. Temat równie ciekawy łączący się z projektem prezydenckim. 
Zainteresowanych odsyła do lektury obu projektów ustaw zwłaszcza 
zamierzających kandydować w 2014 r. w wyborach samorządowych. Wejście 
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tych obu aktów prawnych i rozpoczęcie funkcjonowania samorządu w nowym 
zmienionym układzie gdzie będzie w istotny sposób zmieniać się rola 
samorządu takich powiatów jak powiat kielecki ziemski. 

 
Do pkt 5 
Sprawozdanie Starosty Kieleckiego z działalności Zarządu Powiatu za okres 
między sesjami. 
 
Rada przyjęła sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu za okres 
między sesjami, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Do pkt 6 
Informacja Świętokrzyskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska 
o stanie środowiska na terenie powiatu kieleckiego. 
 
Rada przyjęła informacje Świętokrzyskiego Wojewódzkiego Inspektora 
Ochrony Środowiska o stanie środowiska na terenie powiatu kieleckiego, która 
stanowi załącznik  nr 3 do protokołu. 

Do pkt 7 
Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2013r. 

Rada przyjęła informacje  z wykonania budżetu za   I półrocze 2013r., która 
stanowi załącznik  nr 4 do protokołu. 

Do pkt 8 
Przyjęcie „Informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej,              
w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć”. 

Rada przyjęła informacje o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, 
w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć, która stanowi załącznik  nr 5 do 
protokołu. 

Do pkt 9 
Informacja o przebiegu wykonania planów finansowych powiatowych zakładów 
opieki zdrowotnej za I półrocze 2013 r. 

Rada przyjęła informacje o przebiegu wykonania planów finansowych 
powiatowych zakładów opieki zdrowotnej za I półrocze 2013 r., która stanowi 
załącznik  nr 6 do protokołu. 

Do pkt 10 
Informacja o postępach realizacji zadań zawartych w „Wieloletnim Planie 
Inwestycyjnym Powiatu Kieleckiego na lata 2010 – 2015” wg stanu na dzień 
30.06.2013 r. 
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Rada przyjęła informację o postępach realizacji zadań zawartych                              
w „Wieloletnim Planie Inwestycyjnym Powiatu Kieleckiego na lata 2010 – 
2015” wg stanu na dzień 30.06.2013 r., która stanowi załącznik  nr 7 do 
protokołu. 

Do pkt 11 
III Raport z monitoringu i oceny realizacji „Strategii Rozwoju Powiatu 
Kieleckiego do roku 2020” - stan na dzień 31.12.2012r. 
 
Rada przyjęła III Raport z monitoringu i oceny realizacji „Strategii Rozwoju 
Powiatu Kieleckiego do roku 2020” - stan na dzień 31.12.2012 r., która stanowi 
załącznik  nr 8 do protokołu. 

Do pkt 12 
Stan organizacyjny i przygotowanie do  roku szkolnego 2013/2014 szkół  
ponadgimnazjalnych i placówek oświatowych Powiatu Kieleckiego.  

Rada przyjęła stan organizacyjny i przygotowanie do  roku szkolnego 
2013/2014 szkół  ponadgimnazjalnych i placówek oświatowych Powiatu 
Kieleckiego, która stanowi załącznik  nr 9 do protokołu. 

Do pkt 13 
Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Kieleckiego, 

 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Kieleckiego i poddał go pod głosowanie. 
 

Głosowanie:                                                                                                                    
za –  22                                                                                                                   
przeciw – 0                                                                                                         
wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XXI/ 54/13 w sprawie zmieniająca 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Kieleckiego, która stanowi załącznik nr 10  do protokołu. 
 

2) zmian w budżecie powiatu na 2013 r. , 
 
Przewodniczący Rady Jozef Szczepańczyk – w proponowanym projekcie 
uchwały są zmiany polegające na  zmniejszeniu wydatków na bezpieczeństwo                
w kwocie 8 tys. 800 zł.  Natomiast w Dziale Komendy Powiatowe zwiększa sie 
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wydatki bieżące o kwotę 1100 zł. Przypomniał, ze na spotkaniu przewodniczący 
na pytanie na co zostaje przeznaczona ta kwota odpowiedź była, że  na rower. 
Nic więcej nie zdołano uzyska i oczekujemy szerszej odpowiedzi o jaki rower 
chodzi.   
 
Starosta Kielecki Zdzisław Wrzałka – Komenda Miejska zwróciła się do 
Starostwa z prośbą o zakup roweru, który ma służyć patrolom a przede 
wszystkim nauce -egzaminowaniu na kartę rowerowa dzieci i młodzieży więc 
zdecydowano taki sprzęt zakupić dla komendy. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
zmieniająca uchwałę w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2013 r.  i poddał 
go pod głosowanie. 
 

Głosowanie:                                                                                                                   
za – 21                                                                                                                                      
przeciw – 0                                                                                                                        
wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XXI/ 55/13 w sprawie zmian                       
w budżecie powiatu na 2013 r.  , która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

3) udzielenia pomocy finansowej dla gminy Górno na konserwacje urządzeń 
melioracji wodnych w miejscowościach: Leszczyny, Wola Jachowa, 
Radlin Skorzeszyce i Górno 

 
Wiceprzewodniczący Rady Jan Cedro - w trosce o dobro budżetu powiatu 
poprosił o wskazanie źródeł finansowania tej pomocy i również przekonywującą 
wypowiedz skarbnik, że na tę pomoc mamy środki.  
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek – wyjaśniła, że zabezpieczono środki                               
z dochodów, które pochodzą z wpływów Państwowego Funduszu Ochrony 
Środowiska w Dziale 010 Rolnictwo. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla gminy Górno na konserwacje urządzeń 
melioracji wodnych w miejscowościach: Leszczyny, Wola Jachowa, Radlin 
Skorzeszyce i Górno  i poddał go pod głosowanie. 

 
Głosowanie:                                                                                                                   
za –  23                                                                                                                                     
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przeciw – 0                                                                                                                        
wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XXI/ 56/13 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla gminy Górno na konserwacje urządzeń melioracji 
wodnych w miejscowościach: Leszczyny, Wola Jachowa, Radlin Skorzeszyce               
i Górno, która stanowi załącznik nr 12  do protokołu. 
 

4) ustalenia planu sieci szkół ponadgimnazjalnych oraz szkół specjalnych 
mających siedzibę na obszarze powiatu kieleckiego, 

 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie ustalenia 
planu sieci szkół ponadgimnazjalnych oraz szkół specjalnych mających siedzibę 
na obszarze powiatu kieleckiego i poddał go pod głosowanie. 

 
Głosowanie:                                                                                                                   
za –  23                                                                                                                                     
przeciw – 0                                                                                                                        
wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XXI/ 57/13 w sprawie ustalenia 
planu sieci szkół ponadgimnazjalnych oraz szkół specjalnych mających siedzibę 
na obszarze powiatu kieleckiego, która stanowi załącznik nr 13  do protokołu. 
 

 
5) wyrażenia zgody na przystąpienie powiatu kieleckiego do Konsorcjum 
Świętokrzysko-Podkarpacki Klaster Energetyczny realizowanego w 
ramach projektu pn. „Świętokrzysko-Podkarpacki Klaster Energetyczny –
Kontynuacja”, 

 
Przewodniczący Rady – na komisja padało pytanie ile to będzie kosztować 
powiat przystąpienie do Konsorcjum.  
 
Bożena Gumułka – to nie jest pierwsze zgłoszenie woli przystąpienia do tego 
działania. Jest to kontynuacja i drugi etap. Dla tych, którzy uczestniczyli                  
w pierwszym działaniu to jest koszt 5 tys. zł. i tyle to będzie kosztować powiat.  
Do pierwszego projektu realizowanego przez ŚCTIT wkład powiatu wynosił 10 
tys. zł teraz 5 tys. zł. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na przystąpienie powiatu kieleckiego do Konsorcjum 
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Świętokrzysko-Podkarpacki Klaster Energetyczny realizowanego w ramach 
projektu pn. „Świętokrzysko-Podkarpacki Klaster Energetyczny –Kontynuacja”, 
 i poddał go pod głosowanie. 

 
Głosowanie:                                                                                                                   
za –20                                                                                                                                       
przeciw – 0                                                                                                                        
wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XXI/ 58/13 w sprawie wyrażenia 
zgody na przystąpienie powiatu kieleckiego do Konsorcjum Świętokrzysko-
Podkarpacki Klaster Energetyczny realizowanego w ramach projektu pn. 
„Świętokrzysko-Podkarpacki Klaster Energetyczny –Kontynuacja”, która 
stanowi załącznik nr 14  do protokołu. 

 
6) powierzenia zarządzania drogą powiatową Wójtowi Gminy Mniów, 

 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
powierzenia zarządzania drogą powiatową Wójtowi Gminy Mniów i poddał go 
pod głosowanie. 

 
Głosowanie:                                                                                                                   
za –   23                                                                                                                                    
przeciw – 0                                                                                                                        
wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XXI/ 59/13 w sprawie powierzenia 
zarządzania drogą powiatową Wójtowi Gminy Mniów, która stanowi załącznik 
nr 15 do protokołu 

 
 
7) zobowiązań w zakresie udzielenia dotacji dla gminy Mniów na zadanie 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 0450T wraz z budową chodników                                  
w miejscowościach Węgrzynów, Borki i Grzymałków 

 
Przewodniczący Rady Józef Szczepańczyk – na spotkaniu przewodniczących 
uzgadniane było, że przed przystąpieniem  do rozpatrywania tych trzech 
projektów w imieniu Zarządu otrzymamy odpowiedz na pytania: ile było 
projektów z jakich gmin i dlaczego wybrano te trzy. Na taką odpowiedz 
oczekuje. 
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Członek Zarządu Powiatu Michał Godowski – realizowane trzy zadania ze 
schetynówek przy czym  w dwóch inwestycjach inwestorem będzie Powiat               
w przypadku jednego zadania ciężar finansowania bierze na siebie Gmina 
Mniów. Jeśli chodzi o edycje schetynówek były duże ograniczenia budżetowe. 
Po tym jak otrzymano informacje na ile możemy się pozwolić próbowano tak 
dopasowano zadania by się zmieścić i wykonać te zadania, które dawałyby 
szanse na realizację i osiągną odpowiednią ilość punktów. Dodał, że 
schetynówkami zainteresowane były cztery gminy (Zagnańsk, Łagów, Mniów i 
Górno). Do finansowania wyznaczono trzy zadania. Pierwsze zadnie 
inwestycyjne to inwestycja w gminie Łagów o wartości 3 mln 400 tys. zł. Jest to 
zadanie poprawiające bezpieczeństwo na dwóch skrzyżowaniach w ramach tego 
zadnia  będzie przebudowana jezdnia i wraz z wybudowaniem chodników ( msc 
Sadków i  Zbelutka Stara). Inwestor Powiat Kielecki. Kolejne zadanie w gminie 
Zagnańsk -przebudowa jezdni i budowa chodników  ( msc. Gruszka i Jaworze). 
Wartość zadania 600 tys. zł.. W obu zadania będą rozwiązywane sprawy 
odwodnienia czy wyrównywania poboczy. Inwestorem również będzie powiat. 
Trzecie zadania w gminie Mniów to przebudowa drogi  i budowa chodników. 
Wartość zadania 2 mln 200 tys. zł.  W wyjściowej wersji te trzy zadania 
wyglądały dużo bardziej wartościowo jeśli chodzi o kwoty. Z uwagi na 
możliwości budżetowej każdej z gmin zostały ograniczone. Łączna wartość tych 
zadań to 7 mln 200 tys. zł. z czego 3 mln 600 tys. zł. to kwota dofinansowania                    
z budżetu państwa, 1 mln 800 tys. zł to wydatki powiatu, drugie 1 mln 800 tys. 
zł to wydatki gminy. Kolejną czwartą schetynówkę z gminy Górno  z przyczyn 
budżetowych nie podjęto.  
Poinformował, że pod koniec sierpnia został podpisana umowa                                     
o wydzierżawieniu obiektu po szkole podstawowej w msc. Stachura w gminie 
Mniów z przeznaczeniem na siedzibę Obwodu Drogowego przeniesionego ze 
Strawczynka. Z powodu kończącej się umowy dzierżawy i różnych perypetii                          
z Wójtem Gminy Strawczyn  zrezygnowano z siedziby obwodu w Strawczynku. 
Podziękowania Wójtowi Mniowa p. Świerczyńskiemu jak i radnemu                           
S. Pacakowi pomysłodawcy obecnej siedziby obwodu. Podziękował Wójtom za 
możliwość wspólnej realizacji inwestycji drogowych z którymi wpisujemy się                           
w oczekiwania mieszkańców wspólnie je realizując. 
 
Przewodniczący Rady Józef Szczepańczyk - na spotkaniu przewodniczących 
otrzymano odpowiedz, że wyeliminowanie drogi w gminie Górno było 
spowodowane tym, że była wykonywana i finansowana w podobny sposób                    
w tym lub w poprzednim roku. I to była główna przyczyna a nie przyczyny 
budżetowe.   
 
Członek Zarządu Powiatu Michał Godowski - również brano pod uwagę jako 
jeden z czynników decyzyjnych fakt, iż w roku obecnym jest tam realizowane 
zadanie ze schetynówki. A właściwe to w gminie Górno zrealizowane w roku 
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obecnym dwa zadania ze schetynówki stąd ten czynnik. To, która inwestycja 
musiała wypaść wynikało z możliwości finansowej. Jeśli przyszło zdecydować, 
które zadanie nie będzie realizowane to wpływ na to miało też to, że realizujemy  
tam zadanie ze schetynówki. Generalnie przeszkodą były możliwości finansowe 
a właściwie ich brak.  
 
Radny Władysław Jacewicz – przypomniał, że na Komisji Dróg poruszany był 
problemem drogi a właściwie ciągu komunikacyjnego Miedzian Góra                         
– Samsonów w stronę powiatu Skarżysko -Kamienna. Jest  to najgorsza droga                 
w powiecie o takim natężeniu ruchu i łącząca bezpośrednio dwa powiaty. Ta 
droga nie znalazła się w tych projektach schetynówki ponieważ nie ma 
skończonego projektu  drogowego.   W budżecie na ten rok  jest 70 tys. zł by ten 
projekt wykonać. Ma nadzieje, że ta droga w przyszłym roku będzie wykonana 
jak było mówione na Komisji i PZD pomyśli o realizacji tej drodze łączącej te 
powiaty.  
 
Radny Ryszard Mańkus – zapytał czy sytuacja na tych trzech drogach w tych  
gminach jest taka, że wymaga remontu czy naprawy. Czy była tam komisja 
Dróg. 
 
Dyrektor PZD Zbigniew Wróbel –odpowiedział, że sprawiedliwie było  by                  
w każdej gminie pod jednej schetynówce wykonać. Gdyby były pieniądze nic by 
nie stało na przeszkodzie. Jeśli chodzi o punktacje była warunkowana różnymi 
czynnikami –bezpieczeństwo, połączenie z drogą wyższej kategorii. 
Poprosił by w projekcje  uchwały dot. remontu drogi i budowy chodników                         
w gm. Łagów (msc. Sadków i Zbelutka Stara) dokonać zmiany poprzez 
dopisanie nr drogi tj. 0339T.  
 
Przewodniczący Rady Józef Szczepańczyk  – w propozycji żadnych zmian nie 
zgłoszono. Czy dopisanie numeru drogi jest rozszerzeniem dotychczasowej 
uchwały czy też jest to zwykła omyłka pisarska podczas przygotowywania 
uchwały. 
 
Członek Zarządu Powiatu Michał Godowski – wyjaśnił, że ta zmiana nie wnosi 
żadnych konsekwencji finansowych. Była idea by w ogóle nie  podawać 
numerów dróg  podczas zgłaszania do schetynówek ale dla pewnych zasad, 
jasności i otwartości nakazuje się podanie gdzie i jaka droga będzie 
remontowana. Poprosił o wyrażenie zgody przez Radę na dopisanie numeru 
drogi w wspomnianym projekcie uchwały. 
 
 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
zobowiązań w zakresie udzielenia dotacji dla gminy Mniów na zadanie 
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„Przebudowa drogi powiatowej nr 0450T wraz z budową chodników                                  
w miejscowościach Węgrzynów, Borki i Grzymałków i poddał go pod 
głosowanie. 

 
Głosowanie:                                                                                                                   
za – 24                                                                                                                                      
przeciw – 0                                                                                                                        
wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XXI/ 60/13 w sprawie zobowiązań w 
zakresie udzielenia dotacji dla gminy Mniów na zadanie „Przebudowa drogi 
powiatowej nr 0450T wraz z budową chodników w miejscowościach 
Węgrzynów, Borki i Grzymałków, która stanowi załącznik nr 16  do protokołu 
 

8) zobowiązań w zakresie podejmowanych inwestycji o wartości 
przekraczającej granicę ustaloną corocznie przez Radę (gm. Zagnańsk), 

 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
zobowiązań w zakresie podejmowanych inwestycji o wartości przekraczającej 
granicę ustaloną corocznie przez Radę i poddał go pod głosowanie. 
 

Głosowanie:                                                                                                                   
za –   24                                                                                                                                  
przeciw – 0                                                                                                                        
wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XXI/ 61/13 w sprawie zobowiązań w 
zakresie podejmowanych inwestycji o wartości przekraczającej granicę ustaloną 
corocznie przez Radę, która stanowi załącznik nr 17  do protokołu 
 

9) zobowiązań w zakresie podejmowanych inwestycji o wartości 
przekraczającej granicę ustaloną corocznie przez Radę (gm. Łagów), 

 
Przewodniczący Rady Józef Szczepańczyk – poddał go pod głosowanie 
poprawkę do projektu powyższej uchwały poprzez dopisanie  w §1,                            
w pierwszym wersie nr drogi tj.  „nr 0339T”. 
 

Głosowanie:                                                                                                                   
za –     24                                                                                                                                  
przeciw – 0                                                                                                                        
wstrzymało się – 0 



14 

 

 
W wyniku głosowania radni jednogłośnie przyjęli poprawkę. 
 
Następnie przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie zobowiązań                            
w zakresie podejmowanych inwestycji o wartości przekraczającej granicę 
ustaloną corocznie przez Radę z uwzględnieniem przyjętej poprawki i poddał go 
pod głosowanie. 
 

Głosowanie:                                                                                                                   
za – 24                                                                                                                                      
przeciw – 0                                                                                                                        
wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XXI/ 62/13 w sprawie zobowiązań w 
zakresie podejmowanych inwestycji o wartości przekraczającej granicę ustaloną 
corocznie przez Radę, która stanowi załącznik nr 18  do protokołu 
 

10)  stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 
 

Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego i poddał go pod głosowanie. 

 
Głosowanie:                                                                                                                   
za –  23                                                                                                                                     
przeciw – 0                                                                                                                        
wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr XXI/ 63/13 w sprawie stwierdzenia 
wygaśnięcia mandatu radnego, która stanowi załącznik nr 19  do protokołu 
 

Do pkt 14                                                                                                               
Zapytania i interpelacje radnych 

Radny Tomasz Lato –  podczas dzisiejszej dyskusji  wybierając  te trzy drogi 
gdzie jednym z argumentów jest ilość zrealizowanych schetynówek uważa, że 
powinno także brać pod uwagę ilość dróg zrealizowanych z różnych środków 
(gminnych, własnych i dotacji) w danej gminie. Dlatego, że  w niektóre gminy 
inwestuje się bez przerwy (w drogi) a niektóre gminy mimo posiadanych 
środków nie mogą się o to doprosić. Chce zgłosić do Zarządu, 
Przewodniczącego by na to zwrócić uwagę przy realizacji kolejnych zadań.              
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W gminach Masłów i Bodzentyn  remontowano drogę tzw. przełom Lubrzanki, 
którą realizowano ze wspólnych środków powiatu,  gminy i dotacji. W tej chwili 
PZD zaproponował remont chodników ale tylko przy drodze na terenie                      
gm. Bodzentyn a w gm. Masłów tylko do Szklanego Domu. Dyskutowano na ten 
temat na sesji Rady Gminy Masłów gdzie padły stwierdzenie, że gdyby była 
możliwość realizacji tego zadania przez całą drogę na terenie gm. Masłów to 
tam środki by gmina wyegzekwowała. Zapytał czy jest możliwość by to zadanie 
zwiększyć? I czy Gmina Bodzentyn uregulowała zaległości za remont drogi, 
która była realizowana półtora roku temu? 

Radny Mieczysław Kędzierski - Na komisji była omawia sprawa przetargu drogi 
powiatowej w msc. Dębno, gm. Nowa Słupia  ale warunkiem tego przetargu 
było rozliczenie zadań poprzednich u Wojewody. Zapytał czy sprawa środków 
rozliczeniowych u Wojewody się zakończyła i czy przetarg zostanie pozytywnie 
rozstrzygnięty?  

Przewodniczący Rady Józef Szczepańczyk- poprosił by Zarząd Powiatu 
nawiązał kontakt z Zarządem Powiatu Skarżyskiego w sprawie drogi między 
msc.  Wiącka  a  Łączna. Jest to droga na pograniczu obu powiatów a kiedyś  
dzięki porozumieniu obu samorządów można było skrócić dojazd  mieszkańcom 
msc. Łączna do Bodzentyna  a  mieszkańcom  Bodzentyna  ułatwić dojazd do 
drogi nr 7. Pobocza tej drogi są tak zakrzaczone, że stwarzają spore 
niebezpieczeństwo dla osób podróżujących tą drogą. Poprosiłby by Zarząd  
porozumiał z Zarządem Powiatem Skarżyskim i postarać się te zarośla                   
z poboczy drogi usunąć. Stwierdził, że najtrudniejsze są drogi na pograniczach 
bo jeden samorząd ogląda się na drugi w efekcie ta droga pozostaje jakby 
„bezpańska”. Udało się tą drogę doprowadzić do stanu zadowalającego i wierzy 
że bez wielkich nakładów uda się także  te pobocza oczyścić tak by nie starzały 
już  niebezpieczeństwa. 

Przypomniał, że zgodnie ze Statutem Zarząd może odpowiedzieć dzisiaj, bądź 
na piśmie bądź na następnej sesji. Dobrym obyczaje by odpowiedzi udzielono 
na piśmie. Sugerowałem kiedyś by odpowiedzi na interpelacje, bez względu na 
to kto je zadaje, otrzymywali wszyscy radni. Taką praktykę wdrożyć. 

 

Do pkt 15 

Sprawy różne i wolne wnioski.         
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Radny Władysław Jacewicz – podziękowania dyrektor PCPR za pomoc dla 
dwóch mieszkańców z terenu gm. Miedziana Góra i Zagnańsk. Chodzi                          
o warsztaty terapii zajęciowej. Merytorycznie sprawa załatwiona dobrze                       
i solidnie. Cieszy, że ludzie dotknięci dysfunkcja mogą otrzymać pomoc. Liczy, 
że sprawa uruchomienia ośrodka terapii zajęciowej msc. Belno , gm. Zagańsk 
będzie rozpatrywana przez powiat.  
 
Radna Irena Gmyr -  podziękowania dla Starosty Zdzisława Wrzałki i członka 
Zarządu Bogdana Gierady za pomoc w uruchomieniu połączeń  
komunikacyjnych uczniom z okolic Chmielnika a uczęszczających do  szkoły 
powiatowej w Chmielniku. 
 

Radny Mieczysław Kędzierski – podziękowania dla Zarządu, naczelnik 
Wydziału Edukacji Lidii  Grzance,  dyrektor szkoły powiatowej w Nowej Słupi 
Mirosławie Mierzejewskiej oraz radnej Danucie Żebrowskiej ze dzięki 
wspólnym wysiłkom udało się otworzyć w Nowej Słupi I klasę w szkole 
ponadgimnazjalnej. To będzie bodziec naszej pracy by ta szkoła sie utrzymała. 
 
Wójt Gminy Zagnańsk  Szczepan Skorupski – podziękował Radzie za dzisiejszą 
decyzje. To wspólna inwestycja.  
 
Radna Małgorzata Sitarz- podziękowała w imieniu własnym i pani Wójt Gminy 
Łagów za pozytywną decyzje Zarządu i Rady Powiatu w sprawie realizacji 
remontu drogi i budowy chodników  w gm. Łagów.  
 
Radna Barbara Barszcz – zaprosiła wszystkich obecnych w najbliższą niedziele 
na Dzień Tekli czyli dzień pieczenia ziemniaka w gm.  Raków msc. Dębno.  
 
Przewodniczący Rady Józef Szczepańczyk– 5 ty zł w budżecie  to są środki 
które się nie zamraża a dla ludzi dotkniętych pożarem są znaczące. To nie 
fanaberia 4 radnych i zaprasza obejrzenia nieszczęścia tych ludzi pozbawionych 
dachu nad głowa. 
 

Do pkt 16 

Zamknięcie obrad. 
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Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu 
zamknął sesje Rady Powiatu w dniu 16 września  2013 r. o godz. 13.30. 

 

Protokołowała: Iwona B. 

     

        Przewodniczący Rady  

                  Józef Szczepańczyk 
 
 

 


